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Door de Voorzitter

The winner is…
 
Deze keer staat ons blad vooral 
in het teken van wedstrijden. 
Zowel show- als werkhonden 
komen aan bod. Maar ook 
suppen met je hond, Agility, 
een diabetes hond en zelfs een 
Weense Wellness Spaniel 
vertellen hun verhaal. Zeer 
lezenswaardig dus, vooral door 
de variatie die onze spaniels te 
bieden hebben. Dan hebben we 
het nog niet over dock-diving, 
drugs-spaniels en spaniels die in 
de zware industrie worden 
gebruikt om lekkages op te 
sporen!  

Meedoen aan wedstrijden is 
leuk, zolang de hond er plezier 
in blijft houden. Dat is voor 
vrijwel iedereen duidelijk, maar 
helaas niet altijd! 

In al onze disciplines moet de 
wedstrijd gejureerd worden. Dat 
kan nog wel eens aanleiding 
geven tot meningsverschillen 
en discussies. De taak van de 
keurmeesters is dan ook niet 
eenvoudig en soms ook niet erg 
dankbaar. Toch zijn er steeds 
mensen die deze lastige taak op 
zich willen nemen en dat ver-
dient respect.  

Natuurlijk moet de onderlinge 
strijd worden gevoerd, maar de 
wedstrijd is pas echt leuk als 
iedereen de ander het succes 
gunt. Dat is moeilijk, zeker 
wanneer er “andere belangen” 
dan alleen de eer een rol gaan 
spelen.  

Voor beginners is het ontzettend 
fijn wanneer de meer ervaren 
deelnemer haar/hem steunt en 

wegwijs maakt. Dat heb ik ook 
zelf mogen ervaren. Daarom een 
dringend beroep op alle leden in 
alle disciplines om elkaar de eer 
van de overwinning te gunnen.  

Ook het stuk van de gezond-
heidscommissie verdient aan-
dacht, met name voor de leden 
die (willen gaan) fokken met 
hun hond(en).  

Last but not least het stuk van 
Wieco Liebrand, die kandidaat is 
voor de geschillencommissie.  
Kortom een blad met veel lees-
voer.  

Ik wens eenieder veel lees-
plezier en hoop u op de 
Algemene Leden Vergadering 
in april te mogen begroeten. 

Maas de Quaij 

VOORWOORD

In overleg met onze geschillen-
commissie heeft het bestuur van 
de ESSCN een Model Koop- 
overeenkomst ontwikkeld die 
fokkers en kopers kunnen  
gebruiken als voorbeeld  
wanneer zij een koopovereen-
komst willen afsluiten voor de 
koop of verkoop van een pup. 

MODEL KOOPOVEREENKOMST 
EN PUPPY-CHECKLIST

Deze Model Koopovereenkomst 
is te vinden op onze website. 

Ook is er een Puppy-checklist 
gemaakt voor kopers van een 
pup, zodat zij weten waarop zij 
moeten  letten bij de aanschaf 
van een pup. Deze checklist 
staat ook op onze website. 
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UITNODIGING EN AGENDA 
ALGEMENE LEDENVERGADERING

Engelse Springer Spaniel Club Nederland

zaterdag 22 april 2023 om 13.00 uur

Landgoed Bosch en Duin
Schoorstraat 50  Udenhout

(de zaal is open vanaf 12.00 uur. Voorafgaand aan de vergadering biedt de ESSCN een eenvoudige lunch aan,  
hiervoor dient u zich wel van tevoren op te geven)

De agenda voor deze vergadering is als volgt:

1. Opening en welkom
2. Behandeling ingekomen stukken en mededelingen
3. Verslag van de Algemene Ledenvergadering van 24 april 2022 
4. Financieel verslag over het jaar 2022; verslag kascontrolecommissie en verlenen décharge 
5. Benoeming nieuwe leden kascontrolecommissie 
6. Begroting jaar 2023
7. Jaarverslagen 2022 van; de secretaris, ledenadministratie, website, gezondheidscommissie en  
 database, jaarverslag 2022 van de jachtcommissie SUN
8 Vacatures; stemmen, het bestuur draagt Wieco Liebrand voor als lid van de geschillencommissie  
 van de ESSCN 
9. Benoeming nieuwe leden/bevestiging bestaande leden van de diverse commissies 
10. Bespreken Beleidsplan bestuur ESSCN
11. Normenmatrix RvB 
12. Evenementen/activiteiten in 2023
13. Bekendmaking winnaars jacht en show over 2022:
 • show: uitreiking wisselprijs Beste Teef en Beste Reu in Show
 • jacht: winnaar(s) Veldwedstrijden
14. Rondvraag
15. Sluiting 

Stukken voor deze vergadering kunt u vanaf 10 april 
opvragen bij het secretariaat: info@esscn.nl. Mocht u 
daar prijs op stellen, dan kunt u de stukken ook per 
post toegestuurd krijgen. Belt u in dat geval naar 
de secretaris, Willemien de Rooy: 06-51465201

Jachtinstructiedag JC SUN

24 juni 2023 in de regio Dinteloord. 

Voor meer info: 

www.jachtcommissiesun.nl

Noteer het alvast in uw agenda.
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Bij de laatste ALV heb ik aan het 
bestuur kenbaar gemaakt, dat 
ik – waar nodig – graag mijn 
kennis en ervaring ten dienste 
zou willen stellen aan de 
vereniging. Gelet op mijn 
dagelijks werk en ervaring, 
zou ik ter ondersteuning van de 
bestaande Geschillencommissie 
van waarde kunnen zijn. 
Hieronder wil ik graag iets meer 
over mijzelf vertellen.

Ik ben van het ‘bouwjaar’ 1963 
en geboren en getogen in de 
Achterhoek. Achterhoekers zijn 
in het algemeen nuchter van 
aard en hebben een ‘doe-maar-
normaal-dan-doe-je-al-gek-ge-
noeg’ mentaliteit. Dat geldt voor 
mij ook.

Na mijn rechtenstudie aan 
de Katholieke Universiteit 
Nijmegen (thans Radboud 
Universiteit) ben ik mijn 
loopbaan als advocaat in Oss 
begonnen. Het dienstverlenende 
karakter, het ondernemerschap 
en de onafhankelijkheid zijn 
daarbij de drijfveer geweest. 
Ik ben beëdigd op 28 augustus 
1991 en vanaf dat moment 
werkzaam geweest in de algeme-
ne rechtspraktijk. In 2006 heb 
ik bij het Centrum voor Con-
flicthantering (CVC) in Haarlem 
de Mediation-opleiding voltooid 
en daarna vooral veel bemidde-
lingen gedaan in de familie- en 
arbeidsrechtpraktijk. 

GESCHILLENCOMMISSIE WAARDIG? 

Op 1 september 2010 heb ik 
samen met Bertine Ruijs in Oss 
een kantoor opgericht onder de 
naam Liebrand Ruijs Advocaten, 
waar ik mij met name bezig-
houd met arbeidsrecht, onder- 
nemingsrecht. Na het behalen 
van mijn jachtakte in 1996 en 
dankzij mijn lidmaatschap van 
de Koninklijke Nederlandse 
Jagers Vereniging (KNJV) ben 
ik vertrouwd geraakt met het 
jachtrecht, dus alles wat samen-
hangt met de Wet natuur-
bescherming. 

Wat de jacht betreft kennen wij 
in Nederland schadebestrijding, 
populatiebeheer en benuttings-
jacht. Het begrip ‘plezierjacht’ 
is een politiek geladen term. 
Ik ken geen jager die voor zijn 
plezier dieren doodschiet. Dat 
heeft ook niets met jagen te 
maken. Op het moment dat je 
het veld op loopt, weet je dat 
je wild tegen zult komen maar 
niet wanneer en hoe. Om met 
de woorden van José Ortega y 
Gasset te spreken: de jager weet 
dat hij niet weet wat er gaat 
gebeuren en dat is een van de 
grootste aanlokkelijkheden van 
zijn bezigheid. Als jager, oud- 
secretaris van het KNJV-Gewest 
Brabant-Noord en penningmees-
ter van de Vereniging van Jacht- 
en Visrecht Advocaten Neder-
land (VJVAN) ken ik deze wereld 
van binnenuit en word ik met 
regelmaat gevraagd om als

mediator te bemiddelen bij 
jachtconflicten voor de Stichting 
Geschillenafhandeling Lande-
lijke Jagersverenigingen (SGLJ). 
Vandaar dat ik, vanwege deze 
ervaring in geschillenafhande-
ling, kenbaar heb gemaakt de 
Geschillencommissie van de 
ESSCN te willen ondersteunen.
Op dit moment volg ik met mijn 
springer Charlie de jachthonden-
training bij jachthondenschool 
Flush & Fetch en verwacht met 
Charlie, als hij eenmaal zo ver 
is, mooie jachtdagen in het veld 
te zullen beleven. Er is voor 
mij eigenlijk niets mooiers dan 
het samenspel van jager en zijn 
hond in het veld. Charlie heeft 
nog een boel te leren, maar dat 
komt zeker goed; Le bon chas-
seur fait le bon chien (Adolphe 
D’Houdetot: Le chasseur rusti-
que, 1848).

Wieco Liebrand
Oss, november 2022
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Jachtinstructiedag JC SUN

24 juni 2023 in de regio Dinteloord. 

Voor meer info: 

www.jachtcommissiesun.nl
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door Annemiek de Vries

Maurits,  ook wel bekend als:
CIE, NL.Ch, BE Ch, W’22, NLJ. Ch, JW’19,  
IMAGINE A GREAT FUTURE AVENDESORA

Behaalde (winner) titels dit jaar:
• Winner of Winners 2022
• Beste Engelse Springer 2022
• Jubileum Club Winner Duitsland 2022
• Winner 2022
• Internationaal Kampioen

Na een fantastisch showjaar wordt de  
inzet van Maurits beloond met de Winner 
of Winners benoeming. Deze titel was dit 
jaar voor het eerst te behalen in Nederland 
door een bepaalde puntentelling: elke show 
(in Nederland) telt mee. Net voor de show in  
Maastricht was het al bijna zeker dat Maurits 
deze titel wel op zijn naam mocht zetten.

Het showjaar begon al geweldig. Na de benoe-
ming als beste Nederlandse Engelse Springer 
Spaniel van het jaar 2021, is hij tijdens de 
Hond van het Jaar Show doorgedrongen tot 
de laatste 6 van rasgroep 8. Vele Kersjes op 
een gigantische taart!

Tevens zijn wij dit voorjaar naar de preten-
tieuze CRUFTS geweest. Wat een ontzettend 
mooie ervaring. Ik had beide honden inge-
schreven. Eddy heeft zich top staande ge-
houden in een grote groep reuen in de Open 
Klasse. Maurits had ik ingeschreven in de 
Limit Class.  Hij is derde geworden binnen 

AND THE WINNER IS…
OF NOG BETER…
AND THE WINNER 
OF WINNERS IS…

“2022 was een 
fantastisch 
showjaar”

een grote en zeer mooie groep reuen. Wederom 
een super eer.

Naast de vele BEST OF BREEDS, BEST OPPOSITES 
SEX, Uitmuntends in binnen- en buitenland, is 
Maurits op de Flanders Dogshow in Gent (België) 
na het winnen van de groepskeuring beloond met 
een Reserve BEST IN SHOW  door onze Nederland-
se keurmeester, de heer John Wauben.

2022 was een internationaal show jaar voor ons. 
Behalve Nederland hebben wij België, Duitsland, 
Frankrijk en Engeland bezocht. Dat is ons goed 
bevallen, maar het waren wel erg veel shows. Dat 
gaan we in 2023 iets anders doen. Iets meer rust en 
zeker minder shows bezoeken in Nederland. 

Het afgelopen jaar zijn mij een aantal zaken 
opgevallen en deze zijn ook bevestigd door een 
aantal Nederlandse keurmeesters (soms moet je de 
stoute schoenen aantrekken en gewoon de mensen 
aanspreken). Het showen onder deze Nederland-
se keurmeesters is dan ook niet meer sportief te 
noemen. Heel jammer, want daarmee creëer je een 
verkeerd beeld. Zeker voor nieuwe mensen in het 
showwereldje wordt het in Nederland lastig om 
volgens de rasstandaard gekeurd te worden. Dat 
wil niet zeggen dat wij het plezier in het showen 
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kwijt zijn, we gaan gewoon door en heb-
ben zeker nog nieuwe uitdagingen in het 
vooruitzicht. Nu eerst genieten van een 
welverdiende (even geen shows) vakantie 
en dan springen wij de auto weer in en 
gaan we weer de nodige kilometers ma-
ken dit jaar. 

Groeten Annemiek de Vries
www.ess-maudys.nl

Voor iedereen die gaat 
showen dit jaar… 
Heel veel succes!

Of nu gekozen wordt voor 

een spaniel om mee te gaan 

jagen, showen of als gezins-

hond: opvoeden en africhten 

vormen in belangrijke mate 

de baas-hond relatie.

Herziene uitgave Opvoeding en Africhting van een Spaniel
Het eerste deel van dit 

boek beslaat de opvoeding in 

de belangrijkste levensweken 

van een spanielpup en voor-

ziet in eenvoudige trainings-

oefeningen. Het biedt en 

leidraad voor onervaren  

en ervaren eigenaren van al-

lerlei soorten spaniels om een 

pup op een positieve manier 

op te voeden.

In het tweede deel wordt 

verder uitgebreid ingegaan 

op het africhten van een  

pup tot jachthond en de 

voorbereiding op certificaat-

dagen, veldwedstrijden en 

jachthondenproeven. 

U kunt het boek bestellen door een 

e-mail te sturen naar info@esscn.nl. 

De kosten van het boek bedragen € 17,50 

exclusief verzendkosten 

€ 21,- inclusief verzendkosten  

naar een adres is Nederland

€ 25,- inclusief verzendkosten  

naar een adres in België
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SAMEN SUPPEN 
WORKSHOP

door Claudia Burgers

Op zondag 16 juli van 10.00-12.00 
gaan we samen met onze 
springers suppen op de 
Loosdrechtse Plassen. 
Hoe leuk is dat! In de workshop 
krijg je handige tips om samen 
met je hond te suppen.

Wat gaan we doen?
We varen met de motorboot 
naar het eiland van instructrice 
Ingrid in het natuurgebied. Bij 
haar privé-eiland kun je even 
wandelen met de hond (graag 
poepzakjes meenemen!), waarna 
een korte instructie volgt. Daar-
na zullen we voorzichtig starten 
op het water rondom het eiland. 
Vindt je hond (of jijzelf) het nog 
een beetje griezelig, dan is het 
fijn dat we even terug kunnen 
naar het eiland. Gaat het goed, 
dan peddelen we een leuk tocht-
je door het prachtige beschutte 
natuurgebied van de Vuntus 
beheerd door Natuur Monumen-
ten. De route wordt volledig 
afgestemd op de honden. Bij de 
honden-sup staat namelijk het 
plezier en welzijn van de hond 
voorop en komen de sup-skills 
op een tweede plan.

De begeleiding is in handen van 
Ingrid Kroon, die al meer dan 10 
jaar dagelijks HondenSUP-lessen 
geeft en bij de grotere work-
shops zijn er twee instructeurs 
aanwezig. Hierdoor zijn jij en je 
hond verzekerd van deskundige 
begeleiding!

Onderweg maken we een stop

voor een korte pauze met een
drankje. De hond moet in het 
natuurgebied altijd aangelijnd 
zijn. Een leuke activiteit om te 
doen met onze springers.

De kosten zijn € 65,- per combi 
(hond+ begeleider). 
Bij dit tarief is inbegrepen: 
gebruik van een speciaal extra 
stabiel honden-supboard, licht-
gewicht verstelbare carbon-pad-
dle, antislipmat voor de hond 
op de sup, wetsuit bij frisser 
weer, supschoentjes, heupgor-
del voor de hond, drankje voor 
onderweg, foto’s van de tour, 
boottochtje naar het eiland met 
motorboot, instructie van een 
ervaren Hondensup-instructri-
ce, certificaat van deelname, en 
gratis parkeren voor de deur. 

Er zijn 10 plekken vrij voor de 
workshop, dus meld je snel aan 
want vol = vol (bij veel vraag 
kunnen we uitbreiden en in de 
middag van 15.00-17.00 nog een 
workshop plannen). 
Er zijn 2 duo sups: hier kan je 
met 2 honden op of 2 personen 
en 1 of 2 honden. Twee personen 
en 1 hond (€ 65,= combi + kijker 
€ 27,50), één persoon twee  
honden (€ 65,= combi + extra 
hond € 10,=), twee personen en 
twee honden (2x combi € 65,=) 

Aanmelden kan via 
activiteiten@esscn.nl 
Na je aanmelding ontvang je een 
uitgebreide mail met informa-
tie. Meer informatie over hon-
den-suppen kun je vinden op 
www.hondensup.nl
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door Jolanda Sijbrandij

Helemaal nieuw is het wereld-
je niet, maar doordat Phoebe 
“afgekeurd” was en er Corona 
kwam toen wij Lotta net hadden, 
hebben wij langere tijd niets 
gedaan in de Showwereld. Toch 
waren we ervan uitgegaan dat 
we met Lotta wel shows konden 
gaan lopen. Maar waarom? De 
vorige keren dat we geweest 
waren, vond ik het best lastig 
om me staande te houden in dat 
wereldje. Ik ben vrij naïef door 
te denken dat iedereen die met 
een Engelse Springer Spaniel 
naar een hondenshow gaat, het 
ook automatisch gezellig vindt 
om dit samen te doen.

Ik merkte dat dit toch wel an-
ders was, doordat er bijvoorbeeld 
echt niet vriendelijk gereageerd 
werd toen onze Lotta beter pres-
teerde dan een ander teefje. Ik 
was blij en stiekem ook wel een 
beetje trots, maar was de uitslag

EEN NIEUWE 
START IN DE 

SHOWWERELD

andersom geweest, 
dan was ik ook 
tevreden geweest 
en blij voor de ander. 
Dit vond ik jammer 
destijds en ik heb me 
door deze reactie “uit 
het veld laten slaan”. 
Wat is er nu leuk aan als 
een ander je geen succes gunt? 
Als dit het is, dan vind ik het 
niet “mijn wereld”. In onze we-
reld gaat de leukste, de knapste 
en de liefste hond altijd weer 
met mij mee naar huis…toch?

In 2022 is ons nestje geboren en 
uit dat nestje hebben wij Coco
gehouden. Toch weer die krie-
bels: toch een keer naar een 
show gaan? Sicco vond dat ik de 
stap moest gaan wagen. Ik moest 
me van niemand iets aantrekken 
en gewoon gaan doen wat mij 
zo leuk leek… Dat werd de Win-
ner Show in Leeuwarden. Ik had 

zowel Coco als Lotta ingeschre-
ven en meegenomen. Sicco bleef 
thuis bij Phoebe en Gijs. Omdat 
het best ver weg was, bleven we 
in een B&B in de buurt slapen. 
Soort van “meidenweekend” 
zullen we maar zeggen. Thuis 
de honden al in bad gedaan en 
zoveel mogelijk schoon proberen 
te houden. Ze waren super braaf 
en ik was best relaxed. Een heel 
gesjouw en gehannes: 2 honden, 
een grote bench, een koelbox. 
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Dit alles op een handig steek-
wagentje… Maar ja, wel alle-
maal alleen. Bij het dichtdoen 
van de achterklep van de auto, 
stootte ik mijn hoofd. Kan 
gebeuren. Vervelend en pijnlijk, 
maar hé, niet miepen en zorgen 
dat we op tijd komen. Ik werd 
nagekeken door mensen die ik 
tegenkwam. Ik begreep dat wel: 
twee honden, een grote bench, 
een koelbox en dit alles op een 
steekwagentje…in haar eentje… 
dacht ik. Tot een man binnen 
vroeg: “Gaat het wel?”. “Ja hoor, 
natuurlijk gaat het wel! Met u 
ook?” Hij wees naar mijn voor-
hoofd en zei dat ik maar even 

naar de EHBO moest. Huh? 
Waarom dat dan? Ik had dan 
wel mijn hoofd gestoten, maar 
had verder niets in de gaten 
gehad door de, toch wel, aan- 
wezige stress… Ik bleek een snee 
in mijn voorhoofd te hebben die 
bloedde. Ik ging eerst de honden 
settelen en zou daarna gaan 
kijken. Helma en Daphne v.d. 
Brink, van het Veense Springer-
tje, waren er ook al en zagen 
meteen wat er aan de hand was. 
Helma bood aan om even met 
mij naar de EHBO post te gaan 
en Daphne bleef bij de hondjes. 
Super vriendelijk geholpen  
door de mensen van de EHBO-

post en met een flinke bult en 
een pleister rijker kon ons avon-
tuur dan beginnen. Riley, Lotta’s 
zoon en dus Coco’s broer, deed 
ook mee. Super leuk om hem 
weer te zien! Wat een flinkerd 
en wat vond hij alles interessant! 
Er deed nog een puppy-reu mee. 
Coco was alleen in haar klasse. 

We hadden goed geoefend met 
de ringtraining, maar ik vond 
het toch best spannend. Maar 
ze ging netjes mee staan en liep 
“redelijk”. Af en toe een blije 
huppel en wat later was ze ge-
woon een beetje baldadig. Maar 
ze kreeg een keurig rapport, met 
een mooie beoordeling! Ik was 
trots! Ook op Riley, want zonder 
enige ervaring of training, kreeg 
ook hij een heel mooi rapport! 
Met Lotta had ik minder geoe-
fend en met haar was ik ook 
minder naar de ringtraining 
geweest. Maar zij was zo relaxed 
en liet zich van haar beste kant 
zien. Lotta kreeg een ZG, maar 
ook een heel mooi rapport met 
lovende woorden erin, een trots 
vrouwtje! 

“We hadden goed 
geoefend met de 

ringtraining” 
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Gelijk de uitslagen naar het 
baasje geappt, want die was ook 
nieuwsgierig hoe het gegaan 
was!

Wat zeker zo fijn was, was de 
sfeer. Iedereen was enthousiast 
en blij voor elkaar. Er werden 
tips over het trimmen gedeeld 
en over hoe te showen, daar 
is ook echt wel behoefte aan 
en wat is nu leuker dan dit 
samen te leren? Lotta en Coco 
lagen heel rustig samen in de 
bench en keken af en toe op 
hun gemakje in het rond. Geen 
onrust of stress. Die was bij mij 
inmiddels ook wel weg, dus wie 
weet gaan we toch wel vaker “op 
show”.

Zo gezegd, zo gedaan. Van 
Daphne kreeg ik te horen dat 
de kerstshow in Gorinchem wel 
een leuke show is. Dus de dames 
weer ingeschreven en hier gin-
gen we dan ook met een stukje 
meer zelfvertrouwen naar toe. 
Deze keer ging Sicco ook mee. 
Toen we uit de auto stapten, 
zagen we dat Coco boven haar 

oog een wondje had zitten. 
Hmmm… even langs de dieren-
arts voor de zekerheid.  
Gelukkig alleen het velletje er af, 
niet mooi, maar niets ernstigs. 
Toch even aan de keurmeester 
uitgelegd voordat we van start 
gingen. Ze deed het beter dan 
in Leeuwarden, maar ze was 
dan ook alweer een maandje 
ouder en wijzer, zullen we maar 
zeggen. Coco kreeg weer een    
“Veelbelovend” en mocht later 
op de dag meelopen in de main-
ring (erering). Ze liep netjes en 
bleef keurig staan. De keurmees-
ter vond het een mooi hondje, 
zat erg goed in elkaar. Ze had 
echt een heel mooi rapport!

Met Lotta liep ik in de Open Klas-
se. Dat vond ik toch wel span-
nend. Er liep immers iemand 
mee die alleen maar shows loopt 
en heel veel ervaring heeft. Ik 
was al trots op Lotta, want ze 
liep gewoon weer zo braaf mee! 
Ze bleef rustig staan en liet zich 
van haar beste kant zien. Nog 
een rondje lopen, ik voorop. 
Ik stopte na 1 ronde, omdat ik 
dacht dat één rondje voldoende 
was. Maar nee, ik moest doorlo-
pen. Ik dacht bij mezelf: “nou, 
dan zal ik al helemaal geen kans 
maken, als ik die regels niet eens 
snap”, maar tijdens haar keuring 
zei de keurmeester al dat ik so-
wieso een U kreeg. Na de tweede 
ronde feliciteerde ze me en zei 
ze dat ik gewonnen had! Hoe 
blij kun je zijn? Ik was al blij en 
trots, maar onze eerste U1 is een 
feit en dat had ik niet verwacht. 
Maar wat was ik er gelukkig 
mee! Met een tweede plaats was 

ik ook al blij geweest, maar deze 
vergeet ik niet meer!
Coco moest lang wachten tot 
we aan de beurt waren voor de 
erering. Ze was eigenlijk heel 
braaf, bleef goed staan, maar 
hoe drukker het om haar heen 
werd, hoe onrustiger zij werd. 
Logisch, ze is nog jong en had er 
ook al een lange dag op zitten. 
Het was goed zo. Ze liep niet op 
haar best en het was er druk, 
dus we konden lekker naar huis, 
naar Gijs en Phoebe. Allemaal 
even blij om elkaar weer te zien 
en daarna lekker op de bank in 
slaap gevallen! 
We zijn dus geen “echte” win-
naars, maar we hebben wel wat

overwonnen! Natuurlijk gaan 
wij ook graag met onze honden 
naar het bos, het strand, de wan-
delingen van de ESSCN, of naar 
het Dockdiven, maar gelukkig 
vinden de honden veel leuk als 
het maar samen met ons is! Aan 
het einde van de showdag ging 
er nog een grootverpakking 
konijnenoren mee naar huis, dus 
dat konden ze wel waarderen.

Daphne en Helma, ik wil jullie 
graag bedanken dat jullie zo lief 
waren om me tips te geven en 
ook wil ik jullie bedanken voor 
de support en de hulp op de 
dagen van de show. Als ik kijk 
wat jullie al bereikt hebben in 
de showwereld, dan kunnen wij 
nog veel van jullie leren.

Hoewel voor ons de lat een stuk 
lager ligt, hopen wij toch nog 
met veel plezier door de ring te 
“showen”.

“Gelukkig vinden 
de honden veel leuk 
als het maar samen 

met ons is!” 
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door Annemie Koolen

We werden ontvangen met 
koffie en cake! 
Tegen 11 uur startten we met 
wandelen. Bart en Ella hadden 
2 routes uitgezet: eentje over 
een steile berg en een ande-
re route over een terrein van 
vakantiehuisjes. Deze laatste 
route was bedoeld voor mensen 
met een rolstoel, een fietskar en 
voor mensen die niet zo goed ter 
been waren. Dit was een super 
oplossing. 
Met dik 40 springers werd er 
gewandeld en we hebben geen 
onvertogen woord gehoord. 
We hebben heerlijk gewandeld 
met af en toe een druppel. 
Tijdens het wandelen hebben we 
leuke contacten gemaakt!
Na afloop was er nog een lekkere 
lunch.

Chapeau Bart, Ella en Bianca 
Krijgsman! Dank je wel club! 

NIEUWJAARSWANDELING 
VAN DE ESSCN

15 januari    Organisator Bart Krijgsman

Voor de volgende 2 wandelin-
gen hebben we al ingeschreven. 
Heel fijn dat er rekening wordt 
gehouden met rolstoelgebrui-
kers. Nu maar hopen dat onze 
non Charlotte geen roet in het 
eten gooit en besluit om loops te 
worden waardoor we niet mee 
kunnen lopen. 

Paul en Annemie Koolen
V.d. Jorishoeve 
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door Marianne Coppelmans 

Acht jaar geleden waren we 
met ons 4-tjes al eens afgereisd 
naar Frankrijk om daar mee te 
kunnen doen met de veldwed-
strijden in het mooie gebied van 
Fressin. Dit ligt zo’n vier uurtjes 
rijden vanaf Eindhoven in het 
noorden van Frankrijk, vlakbij 
Calais.

Toen we acht jaar geleden daar 
waren, was het geen probleem 
om mee te doen aan deze wed-
strijden. Je betaalde zelfs nog 
contant bij de inschrijftafel. 
Maar, tijden veranderen.

Nu is het zo dat men een licentie 
nodig heeft om in Frankrijk aan 
wedstrijden, zoals shows of an-
dere activiteiten deel te nemen. 
Dat moet dus ruim van tevoren 
geregeld worden. Je honden dien 
je in te schrijven in de database 
van de Franse kennelclub. Daar 
ik zelf geen Frans spreek, werd
het wel extra ingewikkeld. Het 
heeft ons team veel energie ge-
kost om door alle papiermolens 
heen te komen maar dankzij 
de speciale hulp van Chris van 
Geit (B) en Pierre Floiras (F), de 
voorzitter van de Spaniel Club 
Frankrijk, is het ons gelukt om 

WAT EEN WEEKEND!

alle papieren toch nog tijdig te
ontvangen. Onze dank aan hen 
is groot!

Toen alles geregeld was, konden 
we inschrijven bij de speciaal 
daarvoor ingerichte website van 
Gesconspaniel. Deze site is te 
vergelijken met Orweja. Hier 
kun je, mits je honden in de 
Franse database staan opgeno-
men en je licentie is afgegeven 
voor het betreffende jaar, je 
honden inschrijven via de ka-
lender. Alle gegevens staan dan 
automatisch in het systeem en 
worden ook overgenomen via dit 
systeem in de catalogus van de 
betreffende veldwedstrijd.
Nu werd het weer een keer tijd 
om daar met onze springers 
heen te gaan. 

Destijds liep ik de veldwedstrijd 
met de moederhond van Aan-
dacht Edge en nu was het tijd 
om daar met haar zoon te gaan 
lopen. Ook de kleindochter was 
mee op pad: Aandacht Izzy, is 
weer een dochter van Aandacht 
Edge en Aandacht Arla en beide 
springers zijn ook bekend in de 
veldwedstrijden.

Toen we dit proces achter ons 
konden laten was de inschrij-
ving snel een feit. We planden 
meteen dat we 18-19-20 novem-
ber in Fressin zouden gaan lopen 
met onze spaniels.
En omdat er bij Blingel in de 
buurt een veelbelovend mooi 
terrein is met veel wild, hadden 
we gepland om er nog twee da-
gen aan vast te plakken, name-
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lijk 21 en 22 november. Blingel 
ligt zo’n 15 minuten rijden van 
Fressin.

De organisatie van Fressin lag 
in handen van de Spaniel Club 
Francais (SCF).
Met speciale dank aan Pascale 
Galand en haar hele team heb-
ben we drie dagen mogen genie-
ten tijdens de veldwedstrijden 
daar. Ons gezelschap bestond uit 
de voorjagers en springers:
Mike Schoutese met Aandacht 
Duck, Annelies Okkers met Aan-
dacht Izzy en haar man Johan vd 
Sanden als supporter, Marianne 
Coppelmans met Aandacht Edge.

Vrijdag 18-11-2022: CACT - keur-
meester dhr. Laurent Berlioux 
We meldden ons in een speciaal 
ingerichte tent bij een café in de 
buurt van het bos waar de veld-
wedstrijd zou plaatsvinden. 

We konden bij de hoofdorganisa-
tor Pascale Galand onze werk-
boekjes inleveren. De loting was 
inmiddels bekend en de keur-
meesters riepen de naam van de 
hond om te checken of iedereen 
aanwezig was. Het was een 
speciaal parcours voor de hout-
snip: in het Frans “bécasse“. 
Als je een fazant of ander wild 
tijdens je parcours zou flushen 
telde dit niet mee deze dag.

Keurmeester dhr. Laurent Berlioux (F) 
en Marianne Coppelmans
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“Het parcours bestond 
uit een zwaar 

spanielterrein met veel 
bramen en struiken”

Voor ons een mooie dag om het 
terrein te verkennen en alvast 
wat sfeer te proeven.

Aangezien er maar één serie 
springers was op de vrijdag, 
konden we alle drie van start 
gaan in dezelfde serie. Het 
parcours bestond uit een zwaar 
spanielterrein met veel bramen 
en struiken. Het terrein was vlak 
maar bestond in de onderlaag 
uit kleigrond.
Aandacht Duck had een heel 
mooi parcours gelopen maar 
jammer genoeg geen wild kun-
nen scoren deze dag, hij kreeg 
een P.O. 

Aandacht Izzy, 16 maanden 
jong, ging enthousiast te werk 
in het zware terrein. Jammer ge-
noeg miste ze door haar enorme 
snelheid een houtsnip die rechts 
onder uit een struik kwam toen 
ze links voorbij was. Ze kreeg 
een Eliminé.

Aandacht Edge maakte tijdens 
deze run een héél mooi punt op 
een houtsnip en had een mooi 
apport, wat resulteerde in een 
RCACT- 2e plaats.

We keken samen tevreden terug 
op onze 1e dag in Frankrijk.

Zaterdag 19-11-2022: CACT
Intussen waren er meer deelne-
mers gearriveerd in Fressin voor 
deze mooie veldwedstrijden dit 
weekend. Omdat er meer deel-
nemers waren, werden er twee 
series gestart voor de springers. 
Aandacht Duck en Aandacht 
Edge zaten samen in dezelfde 
serie deze dag. De keurmeester 
was Pierre Floiras.

Aandacht Duck heeft tijdens het 
parcours drie mooie punten we-
ten te scoren op de fazant. Mooi 
steady en een goed uitgevoerd 
apport. Dit resulteerde in een  
2e plaats RCACT.

Aandacht Izzy zat in de 1e serie 
met keurmeester dhr. Bruno 
de Houwer waar ze een zwaar 
spanielterrein moest uitwerken. 
Izzy had heel goed gejaagd maar 
kreeg in haar parcours jammer 
genoeg geen wild, wat resulteer-
de in een P.O.

Aandacht Edge had keihard ge-
jaagd in zeer zware dekking, een 
supermooi spanielterrein wist
hij uit te werken. De keurmees-
ter Pierre Floiras was zwaar 
onder de indruk van Edge zijn
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Aandacht Izzy met Annelies

Mike Schoutese – keurmeester 
dhr. Laurent Berlioux (F)

Keurmeester dhr. Chris van Geit (B) 
en Marianne Coppelmans
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jachtcapaciteit en verlengde ons 
parcours naar 30 minuten. In de 
28ste minuut van dit parcours 
maakte Edge een heel mooi punt 
op een fazantenhen die zich 
verscholen hield onder de dikke 
bramenstruiken. Direct mochten 
we ter plaatse het apport afwer-
ken en dat resulteerde in een 4e 
plaats Excellent.

Het was een zware dag voor onze 
springers geweest maar we ke-
ken tevreden terug op dag 2.

Zondag 20-11-2022: CACT
Onze laatste dag dat we in Fres-
sin konden deelnemen aan de 
veldwedstrijd.

Het zou deze dag meer gaan 
regenen dan de vorige dagen. 
Aan het einde van de ochtend 
kwam er inderdaad meer regen 
maar ook dat mocht de pret niet 
drukken.

Aandacht Duck en Aandacht 
Izzy liepen samen in een serie 
bij keurmeester dhr. Laurent 
Belioux.

Aandacht Duck maakte een 
prachtig punt op een fazanten-
haan die hij uit de bramenstruik 
wist te flushen. Duck was super 
steady en toen de keurmeester 
aan Mike vroeg waar is je hond, 
zei hij rustig dat hij daar in de 
bramenprop zat, waarop de 
keurmeester ging kijken en zag 
dat daar de hond mooi steady 
zat in de bramenstruik. De keur-

meester zei “magnifiek” en Mike 
mocht meteen stoppen met zijn 
parcours en na het apport resul-
teerde dit alles in een 1e plaats 
CACT.
Aandacht Izzy nam haar terrein 
goed aan, werkte mooi met 
de wind. Ging wind halen en 
werkte terug in haar parcours. 
Plots kwam er een fazantenhaan 
uit de dekking waar Izzy net aan 
voorbij was gegaan. Dat was zo 
jammer, want het was haar zo 
gegund om deze keer ook een 
kwalificatie te lopen. Dit resul-
teerde in een P.O. 

Aandacht Edge zat in serie 2 met 
keurmeester Chris van Geit (B). 
De keurmeester vertelde me dat 
de vorige deelnemer een hout-
snip die waarschijnlijk gekwetst 
was, niet had kunnen vinden. 
Als mijn springer deze zou 
vinden, zou dat extra bonuspun-
ten kunnen opleveren. Als hij 
hem niet zou vinden tijdens zijn 
parcours, zou er niks verloren 
zijn. Aandacht Edge ging vol van 
start. Tijdens de eerste minuten 
van zijn loop had hij de houtsnip 
al als apport binnengebracht die 
bij de vorige deelnemer verloren 
was gegaan. En wist hij ook weer 
een houtsnip los te maken uit 
de zware dekking. Hij was goed 
steady. De houtsnip werd ge-
schoten en deze bracht hij netjes 
binnen. Dit alles resulteerde in 
de 4e plaats Excellent.
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Aandacht Edge tijdens het waterapport in Fressin.
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Tijdens de nabespreking in de 
jachthut waar we samengeko-
men waren, werd dhr. Christian 
Feyler in het zonnetje gezet. De 
keurmeester is inmiddels 80 jaar 
en dit weekend werd hij eervol 
bedankt door de SCF voor al zijn 
inzet als keurmeester tijdens de 
afgelopen jaren. Je moet name-
lijk stoppen als je 80 jaar bent 
als keurmeester hier in Frank-
rijk.

Jammer genoeg was het alweer 
de derde dag in Fressin en tevens 
de laatste dag. We konden allen 
tevreden terugkijken op de door 
ons behaalde resultaten. 

Aandacht Duck en Aandacht 
Edge hebben deze dag afgesloten 
met een waterapport zodat het 
afgetekend is in het werkboekje 
voor dit seizoen. Als je namelijk 
aan een CACIT veldwedstrijd 
wil deelnemen is het van belang 
dat je waterapport is afgetekend 
in je werkboekje en nu zijn de 
weersomstandigheden nog pri-
ma voor een waterapport.

Op naar Blingel

Maandag 21-11-2022: CACT
Het terrein in Blingel staat 
bekend als een van de mooiste 
spanielterreinen van Europa met 
een zeldzame wilddichtheid en 
super sfeer verzekerd. De orga-
nisatie van dit alles is in handen 
van de ADP, de Association Dres-
seurs Professionnels. 

Nicolas Bournisien en zijn team 
verwelkomden ons allen op een 
mooie locatie op zo’n 10 minu-
ten afstand van het bosgebied 
waar de veldwedstrijd gehouden 
werd. Ook gaat onze dank uit 
naar Etienne Paque en Véro voor 
het toponthaal op locatie. Daar 
werden de werkboekjes ingele-
verd. Ook was inmiddels bekend 
wie in welke serie zou lopen en 
de loting had al plaats gevonden. 
De keurmeester riep ook hier de 

naam van de hond en keek of 
ieder present was. 

Vandaag liepen we alle drie in 
serie 1 met keurmeester dhr. 
Laurent Berlioux.

Aandacht Duck wist tijdens 
zijn zware parcours, waar de 
hond zowel links omlaag als 
rechts omhoog moest werken, 
een mooi punt te maken op een 
fazantenhaan en een haas. Het 
terrein was van andere kwali-
teiten dan Fressin. Veel meer 
hoogteverschillen waardoor 
de honden zowel omhoog als 
omlaag moesten werken. Terrein 
met onder andere omgewaaide 
bomen, veel gestapeld hout, 
bramenstruiken en veel blad wat 
van de bomen was afgekomen. 
Tijdens deze loop bracht Duck 
een eerder geschoten fazan-
tenhen als apport dat hij had 
gevonden in zijn parcours. Dit 
alles resulteerde voor Aandacht 
Duck in de 1e plaats CACT. 
Mike wist niet wat hem gebeur-
de: hij behaalde samen met 
Aandacht Duck nu voor de derde 
dag achtereen een kwalificatie, 
namelijk : 2e plaats RCACT, 1e 
plaats CACT, 1e plaats CACT. 
Zijn weekend kon niet meer 
stuk!

Aandacht Izzy ging van start. 
Dit was het terrein waar ze ze-
ker een paar mooie punten zou 
kunnen maken als jonge 

springer teef. Izzy ging van start 
en kort na de start versnelde ze 
nog meer en werkte ze een ree 
uit de dekking. Deze bracht ze 
een stuk weg, waardoor de keur-
meester niet anders kon dan de 
wedstrijd staken en afblazen.  
Dit resulteerde in een Eliminé. 
Aandacht Edge mocht van start 
gaan in dit zware parcours. We 
kregen een zwaar terrein uit 
te werken met veel hoogtever-
schillen. Edge mocht zowel links 
omlaag als rechts omhoog wer-
ken binnen de geweren. Hij wist 
een mooi punt te maken op een 
fazantenhen, was prima steady 
en kort daarna flushte hij nog 
een fazantenhen uit de dekking. 
Een stuk verder in een zware 
bramenstruik flushte hij nog een 
fazantenhaan. Hij mocht aan-
sluitend een apport op de haan 
doen die correct binnenkwam. 
Dit resulteerde in een 3e plaats 
Excellent. 

Toen we terugkwamen bij 
de locatie in Blingel waar we 
samengekomen waren, stonden 
de tafels gedekt om daar met 
elkaar gezamenlijk te genieten 
van de streekprodukten. De 
dochter van de landeigenaar 
heeft een schapen-geitenboer-
derij en presenteerde een aantal 
verschillende geitenkazen die we 
mochten proeven met een stuk 
brood. De wijn was overheerlijk. 
We konden nog genieten van 
een gekookte aardappel met een 
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Speciale dank ook aan de andere keurmeesters: van links naar rechts: 
dhr. Pierre Floiras (F), dhr. Bruno de Houwer (B), dhr. Christain Feyler (F), 
dhr. Chris van Geit (B)
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stuk forel. Wat een sfeer, dat 
maak je niet snel mee zo relaxed 
en ontspannen, iedereen geniet 
van deze ambiance. Na het eten 
was de prijsuitreiking en de 
nabespreking van de dag.
Tevreden maar ook vermoeid 
keken we ook terug op deze 1e 
mooie dag in Blingel. 

Dinsdag 22-11-2022: CACT
De laatste dag van ons avontuur 
hier in Frankrijk.

Aandacht Duck en Aandacht 
Edge liepen in serie 1 met keur-
meester dhr. Bruno de Houwer 
en Aandacht Izzy in serie 2 met 
keurmeester Pierre Floiras.
Aangezien er de vorige dag 
tijdens het uitjagen van de 
groenbemesting/koolzaad op het 
terrein waar we van start moes-
ten gaan, al veel Eliminé’s waren 
uitgedeeld, had de keurmeester 
besloten om zonder honden dit 
terrein eerst uit te jagen, zodat 
het wild richting bos zou gaan, 
met de bedoeling dat iedere deel-

nemer in het bos zijn loop zou 
hebben. Door de weersomstan-
digheden met veel regen was 
de dag nog zwaarder omdat het 
wild nog meer gedrukt bleef in 
de dekking en in het bos waren 
de paden nog gladder.
Aandacht Duck ging van start, 
hij werkte samen met Mike de 
buitenrand van het bos uit en 
ging vervolgens het bos in. Ook 
dit stuk van het terrein had veel 
hoogteverschillen waardoor het 
soms lastig was om goed te kun-
nen zien waar en wat je hond 
doet tijdens de run. Aandacht 
Duck heeft zijn hele parcours uit 
gelopen maar kreeg geen wild 
tijdens deze loop. Hij kreeg nog 
een 2e loop nadat iedereen klaar 
was, maar dat veranderde niks 
aan de beoordeling. Hij kreeg 
een P.O. Zijn hond had heel goed 
gejaagd maar geen wild.
Aandacht Izzy en voorjager 
Annelies gingen van start met 
keurmeester Pierre Floiras. Al 
gauw kwam er een konijn uit de 
zware dekking, maar deze was 

te ver om als punt te rekenen 
jammer genoeg. Een stuk verder 
werkte Izzy mooi op de wind een 
fazantenhaan uit de dekking. 
Toen een van de jagers naar 
voren ging, waar Izzy al geweest 
was, kwam er nog een fazanten-
haan los. Jammer genoeg, kreeg 
ze toen een Eliminé. 
Aandacht Edge ging van start. 
We kregen de opdracht om het 
zware terrein naar boven te gaan 
uitwerken en alleen de linker-
zijde mocht uitgejaagd worden, 
omdat een andere groep aan de 
rechterkant mocht werken. Het 
bosgebied was in twee gedeeltes 
verdeeld. 

Edge kreeg een zéér zwaar 
terrein voor zijn kiezen, maar 
dat past prima bij deze reu. Hij 
wist zich goed met zijn sterke 
borst door de bramenstruiken 
te duwen. Wat een genot om 
met deze reu te mogen werken 
in zo’n zwaar terrein. Het pad 
waar ik liep was zo glad, dat niet 
alleen ik, maar ook de keur-
meester bijna onderuit ging. 
Het was één grote glijbaan naar 
boven. Bijna boven aangekomen 
maakte Aandacht Edge een 
mooi punt op een haas. Hij was 
super steady en wachtte op mijn 
commando. We mochten nog 
een stuk uitjagen in de hoop dat 
we nog een punt konden maken, 
maar helaas. Nadat iedereen 
klaar was met zijn loop mochten 
we het apport uitvoeren. Dit 
alles resulteerde in een mooie 5e 
plaats Tres Bon/Zéér Goed.

Aandacht Edge heeft in 
vijf dagen vijf kwalificaties 

gelopen in Frankrijk.
 Dat maak je niet snel mee!

Tevreden en voldaan zijn we aan 
onze terugreis begonnen en heb-
ben met elkaar afgesproken om 
niet nog eens 8 jaar te wachten 
om naar de mooie terreinen van 
Frankrijk af te reizen.
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Tyro 
de diabeteshulphond

Tekening van Judith Drouen
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door Michiel Turkenburg

Mijn naam is Michiel en sinds april 2021 heb ik 
Tyro. Ik heb voor hem gekozen omdat de Engelse 
Springer Spaniel de beste hond is voor het doel 
waarvoor ik hem nodig heb. Hij gaat namelijk 
opgeleid worden tot diabeteshulphond. Deze 
opleiding wordt gegeven door KIBO in Nijkerk 
door een zeer goede trainer.

De dag dat ik Tyro ophaalde bij een kennel waar 
hij zat, moesten we meteen naar KIBO om te testen 
of hij hulphond zou kunnen worden. De tests daar 
gingen Tyro zeer goed af. Daarna moesten we 
meteen naar een dierenarts om te kijken of hij 
gezond was. Na allerlei tests en foto’s bleek Tyro 
kerngezond te zijn. Nu konden we echt beginnen.

De opleiding hield in dat we iedere twee weken 
een aantal uur naar Nijkerk moesten voor de les en 
daarna thuis veel oefenen. Ik moest na de oefenin-
gen thuis opschrijven wat er goed ging en wat er 
niet goed ging met de oefeningen. Na twee weken 
thuis oefenen gingen we weer naar Nijkerk om de 
oefeningen verder uit te breiden. Er waren veel 
oefeningen, zoals de geur van een hypo herkennen 
en daarop reageren. Voor mij waren dat de belang-
rijkste oefeningen, want daar had ik Tyro voor. 
Maar er waren ook veel andere oefeningen, zoals 
naast me lopen of een etui halen waar een bloed- 
suikermeter, iets zoets voor mij en een beloning 

voor Tyro in zaten. Ik moest hem leren om lang te 
blijven zitten en lang af te blijven. Tijdens het 
wandelen moest ik hem leren om te wisselen van 
kant of achter me te gaan lopen. De ene oefening 
ging in vele kleine stapjes, andere oefeningen deed 
hij meteen zonder tussenstapjes.

Vaak werd ik best emotioneel als een oefening 
goed ging. Op een gegeven moment had ik een 
thuisles via een videoverbinding. Tijdens deze les 
tikte Tyro tegen mijn been. De trainer vroeg mij 
toen om op mijn bloedsuikermeter te kijken: ik zat 
laag. 

Ik kon wel janken van geluk en deed dat waar-
schijnlijk ook. Bij de trainingen zou een hond 
na ongeveer 8 à 9 maanden zijn eerste melding 
moeten doen en Tyro deed dat al na 6 maanden. 
Slimme hond dus.
Voor het eerst met Tyro de supermarkt in was 
ook een mooi moment: hij deed het geweldig, was 
gefocust op mij en niet op de rest van de winkel.

Na meer dan een jaar heeft Tyro zijn examen 
gedaan en gehaald. Ik was zo trots op mijn maatje, 
mijn vriendje, mijn mannetje, mijn Tyro!

Tyro had zijn eerste 
melding gedaan! 



Maart 2023 - 1  |  De Engelse Springer  |  20

door Daphne van den Brink

In de 36 jaar dat wij het mooie 
ras de Engelse Springer Spaniel 
mogen fokken, hebben wij door 
de jaren heen al een flink aantal  
winnaars gefokt en in eigendom 
gehad. Meerdere honden hebben 
op hoog niveau meegedraaid. 
Maar laten we nu de grote win-
naar van 2022 in het zonnetje 
zetten: onze Flame.

Voordat we uitgebreid over 
Flame gaan vertellen, duiken 
we eerst de geschiedenis in. Een 
winnaar krijg je niet zomaar, 
hier zit een hoop werk in. Met 
recht “Bloed, Zweet en Tranen”.
Sinds 1987 zijn wij de trotse 
eigenaren van de kennel “Van 

FLAME
IS EEN WINNAAR!

het Veense Springertje” en met 
de komst van “Ashly van Duin 
en Kruidberg” begon het hele 
Springer-avontuur. In 1990 
kochten wij “Padthaway Madon-
na – Donna” uit mooie Engelse 
showlijnen. Samen met onze eer-
ste reu “Spring Creek’s Caddilac 
– Caddy” vormden zij de basis 
van onze huidige succesvolle 
showlijnen. Het eerste nest van 
Donna en Caddy werd direct een 
hoogtepunt. Wij behielden “Diz-
zy Lizzy v.h. Veense Springertje 
– Lizzy” uit dit nest en zij werd 
onze eerste zelf gefokte Wereld 
Kampioen in 2002. Tot op heden 
loopt hier de 7e generatie van 
rond, waaronder onze “Chablis 
v.h. Veense Springertje – Flame”.
De moeder van Flame is 

“Lucetta v.h. Veense Springer-
tje – Abby”. Helaas hebben 
wij in december 2022 afscheid 
genomen van haar. Abby mag 
zichzelf een echte winnaar 
noemen en wist vanaf de pup-
py-klas al harten te winnen. Zij 
begon haar showcarrière op de 
Europese Kampioenschappen in 
Leeuwarden 2011, waar zij Beste 
Baby van het ras werd. Vanaf het 
moment dat Abby 9 maanden 
was, werd zij met regelmaat 
beste van het ras. Door de jaren 
heen is zij meerdere keren de 
beste Engelse Springer Spaniel 
van Nederland geweest, is Abby 
2 keer clubwinnaar geworden 
en heeft ze 5 Winner titels op 
haar naam staan. Maar 2015 was 
het jaar van Abby! In dat jaar 
werd Abby Wereld Kampioen in 
Milaan en werd zij 2e in een heel 
grote Open Klasse op de Crufts 
onder de welbekende keurmees-
ter Frank Kane. Zij sloot haar 
showcarrière in 2020 af met de 
titel Dutch Grand Champion. 
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Abby vond het altijd heerlijk om 
met ons op reis te gaan naar de 
shows in binnen- en buitenland. 
Ze had het meest lieve en zachte 
karakter en dit zag je ook terug 
in de showring. Met haar karak-
ter wist ze een hoop mensen te 
charmeren. Abby had altijd de 
instelling: kom ik er vandaag 
niet, dan kom ik er morgen wel! 
Toch wist zij met deze instelling 
heel vaak Beste van het ras te 
worden, maar kwam zij soms te 
kort in de groepskeuringen. 

In 2018 stond het tweede nest 
voor Abby op de planning. Hier 
komt een hoop bij kijken, want 
de grote vraag is: welke reu 
vinden wij passend!? Na lang 
zoeken en overwegen, zijn wij 
uitgekomen bij “Siegers Dou-
ble Trouble – Dylan”. Bij het 
zoeken naar deze reu keken wij 
verder dan alleen het uiterlijk. 
Welke lijnen zitten erachter, 
hoe is het karkater van de reu 
en natuurlijk is gezondheid het 
allerbelangrijkste! Toen Abby 
loops werd, begon het avontuur 
pas echt. Dylan is in eigendom 
van de kennel Lordsett en woont 
in Polen. Het is belangrijk dat 
je op het juiste moment bij de 
reu bent, dus na een aantal 
progesterontesten begon de reis 
richting Polen. Na een geslaagde 
dekking begon het wachten en 
na een aantal weken was het 
duidelijk dat Abby drachtig was. 
Op 13 oktober 2018 werden er 
5 gezonde pups geboren, waar-
onder Flame. Zij werd als eerste 
geboren en was ook gelijk de 
zwaarste teef van het nest. In de 
eerste twee weken hebben wij 
bij Abby geslapen, om ervoor 
te zorgen dat alles goed zou 
verlopen. De puppen deden goed 
hun best en bleven goed groei-
en. In de eerste weken wordt er 
natuurlijk flink geknuffeld met 
Abby en haar puppen, want wat 
was Abby een goede moeder. Met 
week 4 was het al snel duidelijk 
dat Flame de druktemaker van 
het nest was! Wanneer broertjes 

en zusjes lekker lagen te slapen, 
was Flame vaak wakker en actief 
aan het spelen. Door de weken 
heen hou je de ontwikkeling 
goed in de gaten en naarmate ze 
ouder worden krijg je een steeds 

“Zonder twijfel,
Flame blijft bij 

ons wonen”
beter beeld. We hebben de pup-
pen 8 weken lang met veel liefde 
en aandacht verzorgd. Het was 
nu dan ook tijd om een keuze 
te maken en zonder twijfel zou 
Flame bij ons blijven wonen! 
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Teef! Wij sloten het jaar af op de 
welbekende Winner Show. Op 
deze dag waren er 11 ingeschre-
ven Engelse Springer Spaniels. 
Flame stond in de Jeugdklasse 
en wist deze te winnen. Hiermee 
behaalde zij haar Jeugd Winner 
titel. En om de dag goed af te 
sluiten werd zij Reserve Beste 
Teef achter haar moeder! Aan 
het einde van 2019 had Flame 
genoeg punten verzameld om 
zich de beste Engelse Springer 
Spaniel teef van Nederland te 
mogen noemen! 

In 2020 werd er helaas roet in 
het eten gegooid door de coro-
na-pandemie. Er werden dit jaar 
helaas bijna tot geen shows ge-
organiseerd. Dit jaar hebben wij 
Flame alleen kunnen showen op 
de show in Maastricht, waar zij 
met succes voor het eerst beste 

van het ras werd! We hoopten 
op een beter 2021, maar ook in 
dit jaar waren er amper shows. 
Pas in november stond de eerste 
show op de planning, namelijk 
de dubbele show in Bleiswijk. 
Flame werd in dit weekend twee 
keer Beste Teef en behaalde 
hiermee haar laatste punt voor 
haar Nederlands Kampioenshap! 
Wel mocht Flame zich (weer) de 
beste Engelse Springer Spaniel 
Teef van het jaar noemen! 

Het jaar 2022 brak aan, niet 
wetende wat voor fantastisch 
showjaar dit zou gaan worden! 
Flame werd dit jaar een aantal 
keer Beste Teef en Reserve Beste 
Teef, maar op de Pinkstershow 
in juni begon het pas echt. Fla-
me werd hier voor het eerst van 
het jaar beste van het ras! Een 
aantal weken later werd zij ook 

Vanaf week 12 (volledige gevac-
cineerd) ging Flame mee naar de 
ringtraining. Dit is een speciale 
training om de honden voor te 
bereiden op het showen. Tijdens 
deze training was al snel te mer-
ken dat Flame wat meer pit in 
zich had dan haar moeder. Om 
Flame ook wat basiscommando’s 
aan te leren, ging zij ook mee 
naar de gehoorzaamheidstrai-
ning. Beide trainingen vond 
Flame leuk om te doen en zij 
heeft zelfs een aantal diploma’s 
behaald bij de gehoorzaamheid. 

Maar dan was het nu toch echt 
tijd om Flame wat beter voor te 
bereiden op het “echte” werk, 
namelijk de hondenshows! 

Flame is eerst een keer mee 
geweest als supporter van haar 
grote vriend Diesel, het kunstje 
even afkijken! Wanneer Flame 
acht maanden oud is, is het dan 
toch echt tijd voor de Puppy 
Klasse. Onder een Japanse keur-
meester wist zij Beste Puppy 
van het ras te worden. Later op 
de dag mocht Flame de grote 
erering in voor Beste Puppy in 
Show. Flame showde alsof ze nog 
nooit wat anders had gedaan en 
liet haar gangwerk goed zien. 
Natuurlijk was er tussendoor 
ook tijd voor een feestje en 
sprong ze zo nu en dan even 
op of hapte ze in haar show-
lijn. Maar de Ierse keurmeester 
was gecharmeerd van Flame 
en maakte haar Beste Puppy in 
Show!! Hij sprak lovende woor-
den over Flame en zei “Deze 
gaan wij vaker op het podium 
zien”. Wat een prachtig begin 
voor onze Flame! 

In 2019 zouden er nog vijf 
shows op de planning staan voor 
Flame. Zij werd op de eerste 
drie shows drie keer Reserve 
Beste Teef en behaalde hiermee 
voldoende punten om haar Ne-
derlands Jeugd Kampioenschap 
te behalen! Op de vierde show 
werd zij voor het eerst Beste 

“Na jaren hard 
werken werd hier 

een hele grote droom 
waargemaakt!”
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beste van het ras in Utrecht en 
werd zij later op de dag 3e Best in 
Group. Hiermee behaalde zij haar 
kwalificatie voor de Hond van 
het Jaar Show! 

In september stond de show 
in Maastricht op de planning. 
Het ras werd gekeurd door een 
keurmeester uit Roemenië en 
hij maakte Flame Beste van 
het ras. Later in de groep, die 
gekeurd werd door Dhr. H. Stigt, 
werd Flame voor het eerst Best 
in Group! Een aantal weken later 
gingen wij internationaal  
met Flame, namelijk naar de 
grootste show van Duitsland de 
“Bundessieger”. Het ras werd 
deze dag gekeurd door  
Mevr. D. Menskink. Zij maakte 
Flame van de 22 ingeschre-
ven Springers Beste van het 
ras! Hiermee behaalde Flame 
een Internationale punt en de 
Bundessieger’22 titel. Na lang 
wachten werden wij aan het 
einde van de dag verwacht in de 
erering. Groep 8 werd gekeurd 
door Mevr. L. March uit Zwitser-
land. Uit een sterke line-up werd 
Flame weer Best in Group!  
Vol ongeloof en tranen van  
geluk! Flame behoorde op dit 
moment tot de 10 beste van 
ruim 6000 ingeschreven honden!  

Nog twee shows te gaan, waar-
onder de grootste show van  
Nederland, de welbekende Win-
ner Show. Het ras werd hier ge-
keurd door de engelse Keurmees-
ter Dhr. J. Horswell. Hij had een 
mooi aantal van 11 ingeschreven 
Engelse Springer Spaniels. Flame 
werd Beste Teef en vervolgens 
Beste van het ras en behaalde 
hiermee de Winner’22 titel. Dit 
betekende dat Flame zich later 
mocht laten zien in de erering 
voor de keuring van groep 8. 

De groep werd dit keer gekeurd 
door Mevr. D. Mensink en zij 
verkoos Flame tot Best in Group! 
Flame behoorde op dit moment 
tot de beste tien van ruim 2700 
ingeschreven honden. We moch-
ten nog 1 keer de erering in voor 
de keuring van Best in Show, 
die werd gekeurd door Dhr. R. 
Doedijns (Directeur Raad van 
Beheer). Flame liep fantastisch 
en zette echt haar beste pootje 
voor! Wanneer de keurmeester 
de grote rozet voor Best in Show 
in zijn handen krijgt, is daar 
het meest spannende moment. 
Wie wordt er Best in Show!? Vol 
ongeloof zien wij de keurmees-
ter richting Flame lopen en hij 
maakt haar Best in Show! Flame 
schrijft hiermee geschiedenis 

voor onze kennel om als eerste 
een grote Internationale show 
te winnen, maar schrijft ook 
geschiedenis voor het ras! Zij is 
namelijk de eerste Engelse Sprin-
ger Spaniel die de Winner show 
wint! Na jaren hard werken 
werd hier een heel grote droom 
waargemaakt! 

Drie weken later sloten wij het 
jaar in stijl af op de Kerstshow. 
Flame werd weer Beste van het 
ras en werd opnieuw Best in 
Group! 

Met alle resultaten van het af-
gelopen jaar mag Flame zich de 
beste Engelse Springer Spaniel 
van Nederland noemen, volgens 
de puntentelling van de club. 

Maar laten we naast al deze 
mooie resultaten vooral niet 
vergeten dat Flame voornamelijk 
ook gewoon hond mag zijn. Zij 
beleeft ontzettend veel plezier 
aan zwemmen, achter een bal 
aan rennen, de baas helpen met 
klussen en de dag samen met 
haar zus afsluiten op de bank!  

Flame is voor ons een echte win-
naar in de showring, maar zeker 
ook buiten de showring! 

Dag allerliefste Abby
“Queen of the house”

Ik heb in al die jaren al heel veel mooie stukken geschreven 
over Abby, hier in het clubblad. 

Helaas is het deze keer met heel veel verdriet. 

Op 3 december 2022 hebben wij afscheid moeten nemen van 
onze allerliefste Abby.

Wij hebben ruim 11 mooie jaren van Abby mogen genieten. 
Ze is in onze handen geboren en ook in onze handen overleden. 

Ze heeft ons ontzettend veel mooie herinneringen gegeven, 
die wij ook voor altijd zullen koesteren. 

Abby heeft een ontzettend mooie showcarrière gehad, 
die ons op heel veel plekken heeft gebracht. Ze heeft ons twee 

fantastische dochters gegeven, waar wij ontzettend van genieten. 
Maar bovenal was Abby de allerliefste en wist ze heel wat harten 

voor zich te winnen. Het gemis is ontzettend groot en eigenlijk 
zijn er geen woorden voor.  

Abby was de echte “Queen of the house”, deze titel verdiende zij! 
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Door Monika

Ik ben Fixan van Artemis’s 
Instincts, een heel lieve Engelse 
Springer Spaniel van bijna 13 
jaar. Eind april 2010, na een rit 
van Frankrijk naar Nederland, 
kwam ik in mijn nieuwe huis. 
Mijn nieuwe huis vond ik gewel-
dig. Ik werd verwend met veel 
speelgoed, lekker eten en koek-
jes en de aandacht die ik ook in 
onze (katten)buurt kreeg, was 
hartverwarmend. Niet zo gek 
natuurlijk met zo’n zoete snoet.

Na ongeveer één weekje in mijn 
nieuwe huis gingen wij op avon-
tuur. Wij kwamen op een plek 
met heel veel verschillende pup-
py’s. Het bleek een puppyschool 
en twee keer per week mocht ik 
laten zien hoe leergierig en slim 
ik was. Uiteraard ben ik met 
vlag en wimpel geslaagd en 
mocht ik naar het voortgezet 

FIXAN VAN 
ARTEMIS’S 
INSTINCTS

onderwijs. Nadat ik mijn gehoor-
zaamheidsdiploma in the pocket 
had, mocht ik op jachttraining. 
Ik voelde mij daar als een vis 
in het water, want ik ben gek 
op zwemmen. Het apporteren 
uit het water was dan ook mijn 
favoriete deel van de training. 
Omdat beweging goed voor je 
is, mocht mijn vrouwtje mee op 
Agility training. Ze was mij zo 
dankbaar voor deze conditietrai-
ning. 

Mijn papa en mama gingen af en 
toe naar een Show en vonden 
dat ik er ook mocht wezen (ja ja, 

ik kom uit Rotterdam) en dat ik 
het ook maar moest proberen. 
Zo’n show is wel een dingetje 
hoor. Eerst moet je op Ringtrai-
ning omdat je moet leren je 
elegant te bewegen en je te ge-
dragen in gezelschap. Je moet in 
bad, daarna zitten ze urenlang 
aan je te friemelen, te knippen
en te scheren. Je moet echt ge-
duld hiervoor opbrengen, maar 
mijn vrouwtje is van jongs af 
aan begonnen mij hierop voor te 
bereiden. 

Zoals je kunt lezen heb ik niet 
stil gezeten en heb best lang 
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gestudeerd. Nu ik bijna 13 ben 
hoef ik zelf niet meer naar 
school of op training, maar ge-
bruik ik mijn kennis en ervaring 
voor de omgang en educatie van 
al die jonge gasten die regelma-
tig bij ons op visite komen, of 
nog erger: komen logeren als 
hun familie zonder ze op stap 
moet (pfffffff).
Gelukkig ben ik geduldig en 
tolerant en hebben mijn oplei-
dingen eraan bijgedragen dat ik 
lekker en gebalanceerd in mijn 
vel zit. 

Ondanks dat mijn familie heel 
erg zijn best heeft gedaan en 
veel over had voor mijn educa-
tie, zoals zondags vroeg uit bed 
om naar cursus te gaan, hadden 
ze sommige zaken anders aan 
moeten pakken. Al neem ik ze 
natuurlijk niks kwalijk.

Mijn TIP: de spelletjes die je 
speelt en de vaardigheden die je 
wellicht later wilt leren, dienen 
goed doordacht en op elkaar 
afgestemd te zijn alvorens je 
ermee begint. 
Een voorbeeld van mij als  
ervaringsdeskundige: toen ik net 
bij mijn familie kwam, speel-
den ze graag verstoppertje met 
mij tijdens de wandelingen. Ze 
waren zo trots dat ik ze zonder 
moeite vond. Heel leuk natuur-
lijk maar... dit had tot gevolg dat 
ik tijdens de jachttraining niet 
‘uit zicht’ wilde blijven zitten en 
ging ik binnen de kortste keren 
achter mijn vrouwtje aan. Het 
resultaat? Inderdaad gewoon 
gezakt voor mijn diploma jacht-
training.
Het papiertje is echter niet be-
langrijk. Het voornaamste is dat 
mijn baasjes en ik de nodige be-
weging kregen en dat we daarbij 
zoveel plezier hebben gehad. We 
bewegen uiteraard nog steeds 
maar minder intensief ... iets 
met ouderdom en gebreken. 

Keep calm and enjoy your training!

Het doel van de vereniging is:
1. De gezondheid en de karaktereigenschappen van het ras  
 de Engelse Springer Spaniel in stand te houden, te  
 bevorderen, te verbeteren en te promoten.
2. Fokkers, deelnemers aan jacht/show-wedstrijden en  
 liefhebbers, kortom alle bezitters van de Engelse  
 Springer Spaniel te verenigen om bovenstaand doel  
 (Doel1) te bereiken. 
3. De vereniging moet een basis zijn voor baas en hond. 

Dit willen we bereiken door:
A. Van primair belang is dat is dat we ons ras gezond hou-

den. De Gezondheidscommissie is hierin het adviserend 
orgaan. De nadruk ligt hierbij op het voorkomen van 
een te hoog inteelt percentage (de COI = Coefficient Of 
Inbreeding). Hiervoor zijn verschillende instrumenten 
voorhanden. Daarnaast doet de gezondheidscommissie 
onderzoek naar gezondheidsproblemen bij ons ras en 
registreert deze in de Database. Zij adviseert het bestuur 
over eventueel te nemen maatregelen hieromtrent.

B. Het behouden en verbeteren van ons clubblad dat door 
en voor leden gemaakt wordt.

C. Het verbeteren van de verspreiding van informatie die 
voor het ras van belang kan zijn via het clubblad, de web-
site en facebook.

D. Het organiseren van clubmatches, tentoonstellingen, 
trainingen, gehoorzaamheids- en puppycursussen, appor-
teer- en veldwedstrijden, working tests, jachtpraktijk- 
dagen, wandelingen,  etc.

E. De jacht-gerelateerde activiteiten in samenwerking met 
Jachtcommissie SUN te continueren. 

F. Potentiële kopers informeren bij aankoop van een ESS. 
Dit door hen via onze website te wijzen op fokkers, het 
Verenigingsfokreglement, de puppy-checklist en de  
model-koopovereenkomst. 

G. Het bevorderen van het registreren van ESS-nesten in de 
database van de RvB en ESSCN. Leden van de ESSCN  
krijgen korting wanneer zij bij hen geboren nesten  
registreren bij de RvB.

H. Gezondheidscertificaten af te geven op basis van het VFR.
I. Intensiveren en onderhouden van de contacten met  

andere spanielverenigingen (Cocker, Welsh), buiten-
landse ESS verenigingen en verenigingen behorende tot 
Rasgroep 7/8 vallende onder de RvB. 

J. Stimuleren dat alle leden van onze vereniging potentiële 
kopers en huidige bezitters van een ESS wijzen op het  
bestaan van de ESSCN en het belang daarvan voor  
henzelf en hun hond.  

BELEIDSVISIE BESTUUR ESSCN
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Een begrijpelijke keuze, want ook in ons kleine 
kikkerlandje zijn de Veldwedstrijden ooit in het 
leven geroepen om toekomstig fokmateriaal te 
selecteren: de beste honden met gewenste eigen-
schappen. Zij zouden er immers voor moeten 
zorgen dat deze eigenschappen worden overgedra-
gen aan de volgende generatie. Je doet je huiswerk, 
je gezondheidschecks: heupen, ogen en evt. een 
DNA-screening op erfelijke afwijkingen. Je legt als 
fokker de stambomen van het toekomstige paar 
naast elkaar: zo, dat ziet er goed uit! Je ziet ver weg 
wel een paar keer dezelfde hond op de stamboom 
staan, maar dat is niet erg, dat noemen we lijnteelt 
binnen de Kynologie, toch?

Laten we het verhaal eens door andere ogen bekij-
ken. Stel, je bent trotse ouder van een prachtige 
dochter. Ze komt thuis om haar nieuwe partner 
aan je voor te stellen, leuk! Wat toevallig, de nieu-
we partner heeft ook van der Molen als achter-
naam. Na doorvragen kom je erachter dat de groot-
vader van de nieuwe partner van je dochter een 
volle neef van jouw eigen vader was. De grond zakt 
langzaam onder je voeten vandaan, je verafschuwt 
de relatie. Het is immers incest, inteelt. Mocht 
deze relatie standhouden dan zullen toekomstige 
kinderen uit deze relatie allerlei gebreken heb-
ben, toch? Dat is immers wat de wetenschap ons 
geleerd heeft.
Terug naar de fokker die het nestje gaat fokken. 
Wanneer we de stambomen nogmaals bekijken (en 
voorgaande in gedachte houden), zien we dat de 
grootvader van onze eigen teef en de grootvader 
van de te gebruiken reu volle neven van elkaar 
zijn. We halen onze schouders op, maakt niet uit, 
dit noemen we lijnteelt en dit is heel normaal bin-
nen de fokkerij. Dat doen we al generaties zo. Zo 
zijn rashonden immers ontstaan. Toch?

Maar wat is lijnteelt dan precies? 
Lijnteelt is het paren van dieren die nauw aan el-
kaar verwant zijn. De dieren delen één of meerdere 
gezamenlijke voorouders. Lijnteelt is niets meer 
dan een andere benaming voor inteelt. 

Maar lijnteelt passen we toch al generaties toe 
binnen de fokkerij?

EN DE WINNAAR IS…

Dat iets al generaties lang op een bepaalde wijze 
wordt gedaan, maakt niet dat het per definitie 
goed is. Hoe nauwer bepaalde honden aan elkaar 
verwant zijn, hoe groter de kans dat verborgen 
gebreken zich zullen uiten in het nageslacht. Het 
selectief paren van dieren die nauw aan elkaar ver-
want zijn met de gewenste eigenschappen, heeft 
ervoor gezorgd dat wij een populatie goede train-
bare honden hebben waar we mee kunnen werken. 
Veel zaken zoals de wil om te jagen, van nature ap-
porteren, de ‘will to please’ zijn dingen die we aan 
voorgaande generaties fokkers te danken hebben. 
Waar in het verleden minder aan gedacht werd,  of 
beter gezegd minder bij stil werd gestaan, zijn de 
lange termijn effecten die het paren van honden 
die nauw aan elkaar verwant zijn zouden hebben. 
Oogafwijkingen zoals Retina Dysplasie, Progressive 
Retinal Atrophy enz. heup-, knie- of elleboog- afwij-
kingen, hartproblemen zoals DCM, primaire epi-
lepsie, bloedstollingsafwijkingen zoals hemofilie of 
Von Willibrands Disease. Het gros, maar zeker niet 
alles, is te wijten aan het generaties lang toepassen 
van lijnteelt (inteelt).

Hoe nu verder?
Gelukkig hebben we vanuit de Engelse Springer 
Spaniel Club Nederland een mooie Pedigree (stam-
boom) Database: English Springer Spaniel pedigree 
database (pedigreedatabaseonline.com)
Het mooie van deze database is dat we een proef-
paring op papier kunnen zetten om zo de mate van 
inteelt in te zien. Het zogeheten COI (coefficient of 
inbreeding) of mate van inteelt.
Wanneer we twee toekomstige ouderdieren op-
zoeken en deze bij proefparing aan elkaar koppe-
len zien we bij COI-waarde een getal staan. In de 
ideale wereld staat dit getal op 0%. Dit houdt in 
dat de twee toekomstige ouderdieren totaal geen 
verwantschap aan elkaar hebben. De meting wordt 
gedaan over 10 generaties. Is dit ideaal? Niet hele-
maal, het liefst doe je een dergelijke meting over 
minimaal 20 generaties en verder. Helaas is dit bij 
vele pedigree database programma’s nog niet mo-
gelijk. We zullen dus uit moeten gaan van de cij-
fers die we naar voren krijgen over 10 generaties. 
Uiteindelijk is het doel een goede balans te vinden 
in COI-waarde (mate van inteelt) en een verbreding 

Een toepasselijke titel, het einde van het Veldwedstrijdseizoen is aangebroken en de beste 
hond van het seizoen 2022/2023 is bekend. De winnaar, de beste hond van het seizoen. 
Een hond waar je wel een pup van wilt hebben of één die je wel als dekreu wilt gebruiken als 
(toekomstige) fokker.
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EN DE WINNAAR IS… van gezonde fokdieren met de juiste rastypische 
eigenschappen om het ras in stand te houden. 

Maar wat is dan een normale of gezonde COI waarde?
De wetenschap geeft aan dat wanneer de COI-waar-
de van je totale populatie boven de 10% uitkomt, je 
ras uit zal sterven. We zullen hier dus voor moeten 
waken en bewustere keuzes moeten maken als 
fokker. En niet alleen in titels of naamsbekendheid 
denken omdat dit de verkoop van pups zou bespoe-
digen. Een duurzaam fokbeleid, de COI-waarde 
zo laag als mogelijk houden (ver onder de 9%), 
idealiter richting 5% en lager. Fokkers zouden de 
koppen bij elkaar moeten steken en zouden zich 
minder moeten laten leiden door commerciële 

belangen. Die ene dekking meer of minder of 
dat ene nest meer per jaar produceren terwijl de 
vraag naar pups stagneert. Fokkers zouden moe-
ten kijken naar een mogelijke verbreding van de 
genenpool en niet naar zomaar een vermeerdering 
van het ras. 
Al met al hebben we genoeg om gezamenlijk over 
na te denken, in tegenstelling tot sommige rassen 
zijn onze mogelijkheden nog niet uitgeput.

En de winnaars zijn… Toekomstige gezonde generaties 
zonder inteelt problematiek!

   De Gezondheidscommissie

Door Geert Dieu

Hulst-Nieuw Namen Fieldtrial Cact
Mijn eerste veldwedstrijd sinds jaren op Neder-
landse bodem. Meteen eentje op konijnen en op de 
typische dijken. Dat is best een groot verschil als 
je de afgelopen maanden in vooral Frankrijk, Italië 
en België op fazanten hebt gelopen. Dan is dit heel 
wat anders. In het gras en de zijkanten van de dij-
ken kunnen er overal konijnen verscholen zitten. 
Dat betekent dat de spaniels de geur lager moeten 
zoeken en ook preciezer te werk moeten gaan. Ook 
de samenwerking met de voorjager is een stuk 
belangrijker. Ik was erg benieuwd om te zien hoe 
Zang het er vanaf zou brengen.
Keurmeester waren Jan Luijendijk en Marcel Dons. 
Ik mocht als nummer 2 mee naar de befaamde 
“konijnendijk”. Het spreekt dan ook voor zich 
waarop we hier gingen jagen. We begonnen op een 
stuk net langs de dijk. Een stuk dat vol stond met 
lang, dicht gras. Ik besloot om de eerste minuut 
te gebruiken om Zang goed kort te krijgen en 
hem duidelijk te maken dat  er nauwkeurig moest 
worden gejaagd. In het dichte gras konden immers  
overal konijnen zitten. Zang begreep vrij snel de 
boodschap en begon ook laag en secuur in het gras 
te werken op geur die hij duidelijk van konijnen 
tegenkwam. Op een gegeven moment kwam er een 
mooie actie, maar in het hoge gras konden noch ik, 
noch de keurmeesters wat zien. Enkele seconden 
later en 10 meter verder aan de zijkant salueerde 
het geweer een konijn. Waarschijnlijk losgemaakt 
door Zang .... maar voor een mooie kwalificatie 

moeten de keurmeesters een duidelijker beeld 
hebben van een punt. Het tweede gedeelte van 
de beurt ging op de dijk door en Zang  mocht 
beginnen waar de andere deelnemers stonden te 
wachten.  Hij startte meteen goed in zijn terrein 
en zocht heel goed in de proppen van bramen en 
gras en maakte verschillende konijnen los. Op het 
einde van de beurt kreeg ik te horen dat het laatste 
konijn als duidelijk punt was waargenomen en dat 
ik mocht terug komen voor een koud apport. Ik 
was best tevreden over wat hij had laten zien. Al 
had ik eerlijk gezegd geen idee over hoe de acties 
op de konijnen beoordeeld zouden worden. De rest 
van de dag verliep erg gezellig met een drankje en 
wat versnaperingen. Altijd tof om wat te borrelen 
met oude bekenden, maar ook met enkele nieuwe 
mensen had ik wel een leuk praatje. Er werden on-
derling ervaringen uitgewisseld en deelnemers die 
terug kwamen, vertelden hoe  het gegaan was. Er 
zat blijkbaar goed wild, want alle honden hadden 
kansen. Bij de prijsuitreiking waren er drie kwali-
ficaties. De eerste plaats met  1U Cact bleek voor 
Sprucehill Zang te zijn. Ik had het niet voelen aan-
komen maar was wel blij met deze overwinning. 
Bedankt aan de organisatie, geweren, en keurmees-
ters voor deze mooie dag. 

Na de laatste veldwedstrijd van het seizoen op 
Tholen bleek dat Geert Dieu met Sprucehill Zang 
de meeste punten tijdens de veldwedstrijden had 
behaald en daarmee heeft hij de titel Veldwerk-
kampioen met jaartal gewonnen.

KAMPIOEN VELDWEDSTRIJDEN
SEIZOEN 2022/2023
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door Laurien Zurhake 

Glimlachend houden vier portiers de deuren van 
het 5-sterren Sacher Hotel in Wenen voor ons 
open. Nou ja, voornamelijk voor onze vierbenige 
officieel aangemelde gast Yuki. Het duurt daarom niet 
lang voordat Yuki de portiers en alle andere werk-
nemers om haar delicate pootje wikkelt. Elke keer 
als we naar buiten of naar binnen gaan, springen 
ze op en openen de deuren. Yuki leert snel om net-
jes te wachten en kijkt hen al voorbij huppelend 
minzaam aan. Diva. 

Bij aankomst op onze Junior Deluxe Kamer met 
uitzicht op het operagebouw wordt Yuki begroet 
met handgeschreven welkomstbrieven, haar eigen 
water- en voedselkommen, een comfortabele mand 
én branded Pets Sacher handdoeken. 

’s Avonds tijdens de laatste ronde riedelt Yuki door 
de Kärtnerstraße, dé winkelstraat en vertelt ons 
dat ze liever gaat stappen dan naar bed gaat (hoe-
wel de dekens zéér zacht zijn!). Ze is weliswaar een 
jachthond maar laat de allures van een wereldstad 
niet ontgaan. 

“Onze jongedame snuffelt 
eraan en neemt plaats 

op het roze bankje voor 
ons bed”

Heb je poep-
zakjes, hon-
deneten, muil-
korf of een lijn 
nodig? Ga naar 
de 24/7 conciërge 
en ze regelen het 
voor je. Wil je dat je 
hond van een honden-
trimmer wordt voorzien? Kein Thema. Elke keer als 
je werknemers tegenkomt vragen ze of jij en Yuki 
(ja ze wordt bij naam genoemd) goed geslapen heb-
ben, of we iets nodig hebben, of we weten waar we 
goed met honden kunnen lopen, enzovoorts. 

In Café Sacher zijn honden niet alleen toegestaan, 
ze worden er zelfs als eerste bediend! Voordat we 
überhaupt de kaart krijgen wordt Yuki al van wa-
ter voorzien met de vraag of ze, aangezien ze een 
Hausgast is, nog iets fehlt. 

De reden dat honden altijd welkom zijn, is omdat 
de oprichters van het Sacher Hotel zelf geliefde 
honden hadden. Een fenomeen dat Wenen in het 
algemeen bijzonder maakt als hoofdstad: de hon-
denvoorzieningen zijn top. In de meeste parken 
vind je speciale hondenlosloop gebieden, veelal 
omheind zodat je je geen zorgen hoeft te maken 
dat je hond wegsneakt. 

WELLNESS
IN WENEN
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Het hoogtepunt is de Hundezone in Prater. Het is 
een groot losloopgebied (niet omheind) waar je 
bijna alle hondenrassen en alles er tussenin tegen-
komt. Er is plaats om te spelen, te snuffelen, op 
boomstammen te springen en plezier te hebben. 
Fietsers zijn in dat gedeelte niet toegestaan en het 
wordt zeer duidelijk gemaakt dat het geen kinder-
speel- en picknickplaats is. Het is voor honden. 

Andere hoogtepunten waar honden welkom zijn: 
het reuzenrad en boottochten over de Donau. 

Thuis aangekomen mist Yuki meteen haar 
VIP-treatment van Sacher!

Insider tip:
30 km van Wenen heb je Baden bei Wien. Een 
soort Zandvoort voor Amsterdam waar je ook 
heerlijk kunt lopen en eten. WELLNESS

IN WENEN
 
Omdat we het belangrijk vinden dat onze leden 
kennis kunnen maken met alle aspecten van het 
showen met een Engelse Springer Spaniel organi-
seren we op zondag 11 juni 2023 in Zeewolde een 
Springerdag. Aan bod zullen komen het trimmen 
van de vacht, ringtraining en een exterieurkeuring 
door ervaren keurmeesters. Is uw Engelse Springer 
Spaniel geen showhond? Geeft niets, misschien 

Parkeerterrein tegenover Bosch en Duin 
Schoorstraat 50  
5071 RC UDENHOUT 

We verzamelen om 10.00 uur op het parkeerter-
rein, waar u ontvangen wordt met koffie/thee en 
wat lekkers. Om 10.30 uur starten we met een 
mooie wandeling van één uur tot anderhalf uur. 
De route gaat voor een groot deel door rul zand 
en licht geaccidenteerd terrein en is dus minder 
geschikt voor mensen die slecht ter been zijn en 
voor rolstoelgebruikers.  

THE SHOW MUST GO ON!
vindt uw springer het wel fantastisch om 
zijn/haar beste pootje voor te zetten!  En er 
zullen ook allerlei andere activiteiten zijn voor 
álle Engelse Springer Spaniels van alle leeftijden. 
Kortom, een dag met veel plezier en gezelligheid. 
Ook niet-leden zijn deze dag natuurlijk van harte 
welkom. Hou onze website en onze Facebook-
pagina in de gaten voor meer informatie. 

ZATERDAG 22 APRIL 
SPRINGERWANDELING

Na afloop biedt de ESSCN u een lunch aan (soep en 
een broodje). Ook bent u van harte uitgenodigd om 
vanaf 13.00 uur onze Algemene Ledenvergadering 
bij te wonen. Honden mogen mee naar binnen in 
het restaurant.  

Aanmelden kan (tot 18 april a.s.) via info@esscn.
nl: graag aangeven met hoeveel personen en met 
hoeveel honden u komt wandelen en of u gebruik 
wilt maken van de lunch. Ook kunt u in uw e-mail 
aangeven of u aanwezig wilt zijn bij de ALV en of u 
de stukken daarvoor per e-mail wilt ontvangen.  

Heeft u nog vragen? Bel gerust 06-51465201.
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Meer info volgt in het clubblad van juni.

Wat is een workingtest?
De bedoeling van een workingtest is dat een 
spaniel laat zien, dat hij op een rastypische manier 
kan jagen en steady is als het wild opgaat, op schot 
en/of fluitsignaal. 
Op commando dient een spaniel het wild te ap-
porteren dat aangeboden wordt en dus kan laten 
zien dat hij kan schakelen van het jagen naar het 
apport. Zodra het wild binnen is moet de spaniel in 
staat zijn om door te jagen.

Heb je de voorgaande maanden een jachttraining 
gevolgd en denk je klaar te zijn voor deze uitdagen-
de workingtest noteer dan alvast de datum in je 
agenda. 

Is je spaniel tussen 9 en 24 maanden, dan kom je 
uit in de jongehondenklasse. Is je spaniel ouder 
dan 24 maanden dan komt je uit in de open klasse.  
De proeven blijven hetzelfde voor beide klassen, ze 
worden alleen anders gejureerd.

DENK JE DAT JIJ 
EN JE SPANIEL 
KLAAR ZIJN 
VOOR DE JACHT? 

Alle proeven zijn uitgezet als praktijkjacht. Wij 
organiseren deze working test voor spaniels sinds 
2016. We zijn altijd op zoek naar een uitdagend 
biotoop. De organisatie is in handen van Henk 
van den Ouweland, Nol Bots en Brenda Bots van 
het secretariaat en Henny van den Ouweland 
voor verdere ondersteuning. En niet te vergeten 
onze vrijwilligers die in samenwerking met de 
keurmeesters alle proeven goed laten verlopen. 
Alles wordt verder uitgewerkt tot vijf proeven in 
een fantastisch spanielterrein.  Ook dit jaar zijn 
we weer van harte welkom op het landgoed Gorp 
de Ley te Hilvarenbeek waar men biezen, varens, 
bramen en heide kan gaan uitjagen. 

De proeven worden beschreven en uitgetest met 
een of twee honden om na te gaan of het ook wer-
kelijk zo werkt als we hebben bedacht.

Per proef zijn er twee apporten en er is een waar-
deringssysteem bedacht om de working test een 
wedstrijdelement te geven: maximaal 20 punten 
per proef waarvan 10 voor het jagen en 5 voor 

Schrijf je dan op 15 juni a.s. om 19.00 uur in voor “De Brabant Cup” die dit jaar gehouden 
zal worden vrijdag 8 september 2023 op het landgoed Gorp de Ley te Hilvarenbeek 
onderdeel van “Brabants Landschap”. 
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elk apport. Het terrein is zeer geschikt voor een 
spaniel om te laten zien dat hij weet waarvoor hij 
op de wereld is gezet. De apporten zijn uitsluitend 
met wild en met in totaal tien apporten per hond. 

Dat het initiatief voor een workingtest een succes 
is, blijkt wel uit de toenemende belangstelling. 
Wij (Henk, Nol, Brenda en Henny) nodigen 
voorjagers met hun spaniels van harte uit om 
8 september 2023 deel te nemen aan deze working 
test die plaats zal vinden onder auspiciën van de 
Engelse Springer Spaniel Club Nederland. Het 
maximum aantal deelnemers bedraagt 30 honden. 
Voorjagers die met twee spaniels hebben inge-
schreven, kunnen bij overschrijving maar met één 
spaniël deelnemen. Loopse teven zijn uitgesloten 
van deelname.

Noteer de datum alvast in uw agenda, we hopen u 
te mogen ontmoeten op deze dag!

Met vriendelijke groet,
Henk & Henny & Nol en Brenda.

door Mike Schoutese 

Vandaag, 6 januari 2023, heb ik 
mijn eerste veldwedstrijd van 
dit jaar gelopen in Koewacht.
Voor alle deelnemers was dit 
een nieuw terrein en er zijn 12 
deelnemers van start gegaan. 
De dag begint met koffie, een 
welkomstwoord en de loting.  
Ik had vandaag nummer 12. 

Rond de klok van 14.00 uur was 
ik aan de beurt om mijn loop 
te doen. We troffen een mooi 
jachtveld, het biotoop bestond 
uit o.a. riet, bramen en bos. De 
wildstand was zo goed dat iede-
re deelnemer wild tijdens zijn 
loop kreeg. 
Mijn parcours bestond het eer-
ste stuk uit riet met water 

CACT VELDWEDSTRIJD 
KOEWACHT  6 JANUARI 2023

aan de rechterkant en links riet 
met land. Het was géén gemak-
kelijk terrein waar Duck zijn 
eerste fazant op deed en mooi 
steady was. We moesten deze 
strook tot het eindpunt verder 
uitjagen. 
Daarna gingen we wat slootkan-
ten uitjagen. Duck werkte zijn 
hele parcours mooi zelfstandig. 
Even later wist Duck zijn 2e fa-
zant te flushen, hij liet ook daar 
zijn mooie jachtkwaliteiten zien 
in dit moeilijke veld.  Ook nu 
was hij weer rock-steady!

Na mijn loop moesten we nog 
een apport doen en dit alles 
resulteerde in:
1e plaats U - CACT 
“SUPER TROTS” op mijn 
Aandacht Duck !!! 

Mike Schoutese met zijn Engelse 
Springer Spaniel “Aandacht Duck”
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door Nol Bots

Tholen was alweer de laatste wedstrijd van het 
seizoen. ‘s Morgens was ik al vroeg aangereden, 
want bij ons lag een pak sneeuw en de voorspellin-
gen waren niet al te best. Gelukkig werd het weer 
beter hoe dichter ik bij Zeeland kwam. Uiteindelijk 
was ik aan de vroege kant en als een van de eersten 
samen met Mike Schouten. Met Mike heb ik een 
bakje koffie gedronken in de auto, want bij Arnee 
was alles nog op slot. Had hij zich verslapen? Na 
een half uur was hij toch wakker geworden, dus 
konden we in de jachthut terecht. Arnee moest de 
koffie nog zetten en ondertussen kwam mondjes-
maat iedereen binnen druppelen. De bespreking 
en de loting konden beginnen. Zelf had ik nummer 
5, achter Geert Dieu die samen met Alexandra nog 
kans maakte op de jaarprijs. Ik had zelf dit seizoen 
nog geen kwalificatie gehad, dus gingen we maar 
voor de dagoverwinning... Nadat iedereen de koffie 
op had, gingen we naar het veld waar Arnee een 
paar heel mooie dijken voor ons had uitgezocht. Er 
was mooie zware dekking boven op de dijk en dan 
is het altijd moeilijk waar je gaat lopen als je er bo-
venop niet doorheen komt. De strijd kon beginnen. 
Mike startte als eerste op een heel lange dijk waar 
de fazanten gingen lopen. Het was dus moeilijk om 
je hond kort te laten jagen. Geert liep voor mij en 
maakte een mooi punt op een fazant die geschoten 
werd en die op een akkerveld neerviel. Deze werd 
mooi geapporteerd. Een stukje verder maakte zijn 
hond een mooi punt op en houtsnip. De kwalifi-
catie voor Geert was binnen, en de jaarprijs kwam 
in zicht. De lat werd zo wel heel hoog gelegd voor 
Alexandra: zij moest nu de wedstrijd winnen wilde 
ze de jaarprijs nog winnen. Toen was het mijn 
beurt met Fleur, ik kreeg wel een heel zwaar stuk, 
de dijk was helemaal begroeid met bramen dus 
waar ga je lopen? Binnen twee minuten maakte 
Fleur een mooi punt op een fazanthaan die ook 
werd geschoten en op een omgeploegd stuk land 
viel. De fazanthaan was moeilijk te zien maar op 
aangeven van de schutter was hij toch snel binnen. 
Weer terug naar de dijk waar ze aan het zwaarste 
stuk moest beginnen: Fleur liet mooi werk zien en 
ze maakte drie mooie punten op houtsnippen waar 
ze goed steady was. Ik was heel blij met deze run. 
Ze jaagde de rest van de dijk mooi uit, dus de 

VERSLAG
VELDWEDSTRIJD
THOLEN 
 

kwalificatie was binnen. Van de andere lopen die 
voormiddag heb ik niets gezien. Voor de middag 
hebben er 9 honden gelopen dus dat ging snel. 
De lunch was in de jachthut waar voor koffie en 
soep was gezorgd. Dat ging er wel in, want het 
was stiekem toch heel koud bovenop de dijk. Na 
de middag mocht Michiel starten bij Ian voor de 
deur. Hij had een heel zware dijk met wederom 
veel bramen. Jammer voor Michiel wilde zijn jonge 
hond hier niet zo graag in, maar een stuk verder 
ging het over in riet. Dit lag hem beter en hij liet 
dan ook mooi veldwerk zien, alleen jammer dat 
er geen wild zat. Hij mocht nog terugkomen voor 
een tweede beurt. Nu ik toch bij Iain voor de deur 
stond, ben ik even binnen gewipt om zijn nieuwe 
paleis te bezichtigen. Hij heeft het mooi opge-
knapt. Samen effe koffie gedronken en een whisky 
en samen wat verhalen van vroeger opgerakeld. 
Daarna terug naar de jachthut waar de keurmees-
ters in beraad gingen. De bespreking kon al snel 
beginnen met de cockers. De keurmeesters waren 
van mening dat het niveau niet zo hoog lag. Estelle 
Gouwens sprong er als beste uit met een 1 ZG voor 
Saxaphone the Brave en een 2 G voor Saxaphone 
Marley. Een 3 G was er voor Issey van Ilja Smit 
De springers kwamen nu aan de beurt. Zelf had ik 
geen idee wat er voor Fleur uit zou rollen. omdat 
ik niet alles had gezien. Zo bleek al snel dat Geert 
met een ZG de jaarprijs had gewonnen. Gefelici-
teerd Geert! Y van de Hoek had ook een goede run 
gezet en werd met een ZG beoordeeld, dus bleef 
Fleur nog over. Zij werd 1e met CAC dus ik was blij 
met deze overwinning.

Resultaten:
1 U CACT Fleur van de Peelbaan van N Bots 
2 ZG Flying Flame of a Quiet Spot van Y van Hoek
3 ZG Sprucehill Zang van G Dieu 

Aangezien ik dit seizoen nog niets met Fleur heb 
gewonnen, was het een mooie afsluiting van het 
seizoen. Op naar het volgende seizoen! 

21 JANUARI 2023
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Aantal personen: 4      Totale bereidingstijd: 5 - 6 uur 

BENODIGDHEDEN IN DE KEUKEN:  
- Snijplank 
- Keukenmes 
- Braadpan 
- Vleestang 

INGREDIENTEN: 
- 1 haas zonder rug (kop mag er ook bij, zo benut je alles 
   en geeft smaak; de hersenen hebben bindende werking) 
- Olijfolie 
- 2 el bindmiddel (maïzena is prima) 
- 250 ml wildfond  
- 300 ml rode wijn  
- Water  
- 1 prei  
- 2 rode uien  

BEREIDING: let op: elke keer als je een nieuw ingrediënt toe 
voegt, goed roeren
- Verhit een scheut olijfolie in de sudderpan tot  
  middelmatig 
- Snij de ui, winterpeen en de prei fijn en voeg toe
- Voeg de tomatenpuree hier aan toe
- Strooi het bindmiddel erbij 
- Giet de fond erbij, en voeg de laurier, rozemarijn,  
  tijm en jeneverbes toe 
   TIP: voeg deze kruiden toe in een kruidenzakje of thee-ei.  
  Zo kun je makkelijk alles uit het gerecht halen.
- Verhit de braadpan met scheut olijfolie op  
  middelmatig vuur 
- Braad de bouten en voorpoten rondom bruin 
- Leg deze dan in de sudderpan en giet het  
  braadvocht erbij 
- Giet de wijn erbij 
- Voeg heet water toe totdat alles net onderwater staat 
- Laat dit 4 uur, zonder deksel, sudderen op een zeer  
  laag vuur, af en toe omroeren 
- Check met de vork of het vlees loskomt van het bot 
- Haal dan de bouten en poten eruit. Trek nu al het    
  vlees los van het bot* (doe dit met latex handschoenen  
  of schone huishoud handschoenen) 
- Zorg dat je de botten goed schoon maakt en dat je  
  het vlees goed fijn los maakt, doe dit weer terug in  
  de sudderpan, en roer dit goed door elkaar heen. 
- Maak het op smaak met peper en zout 
- Giet dan de slagroom erbij, goed omroeren en klaar 

* Het is de bedoeling dat het een smeuïg geheel is, wanneer er nog teveel vocht aanwezig is, giet je het 
vocht in de braadpan en kook je dit tot een stroop en roer je dit door de ingrediënten in de sudderpan 

LAAT HET JE SMAKEN & GENIET ERVAN!                                                                                             BUITENHUIS@DE JAGENDEKOK.NL

- Sudderpan, bij voorkeur een grote gietijzeren pan (deksel is niet nodig) 
- Grote lepel 
- Latex handschoenen 
- Vork

- 1 winterpeen  
- 70 gram tomatenpuree  
- 200 ml slagroom op kamertemperatuur 
- Jeneverbes  
- Tijm  
- Rozemarijn  
- Laurier  
- Peper en zout

 Hazenstoof met room
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MUTATIES LEDENBESTAND 02-12-22 T/M 24-02-23

ADVERTENTIETARIEVEN
De advertentietarieven zijn voor 2023 als volgt:

Jaaradvertentie full-color
inclusief logo/banner op de ESSCN-website Hele pagina €230  |  Halve pagina €115  |  Kwart pagina €65

Losse advertentie full-color
inclusief logo/banner op de ESSCN-website Hele pagina €115  |  Halve pagina €64  |  Kwart pagina €35

LIDMAATSCHAP EN CONTRIBUTIE
Lidmaatschap:
€30,00 per kalenderjaar
€27,50 bij automatische incasso
€15,00 lid vanaf juli voor de rest van het kalenderjaar

Gezins- en jeugdleden:
€20,00 per kalenderjaar
€17,50 bij automatische incasso
€10,00 lid vanaf juli voor de rest van het kalenderjaar

Nieuw leden
Comform het Huishoudelijk Reglement zijn nieuwe leden eerst aspirant-lid. Binnen twee weken na ver-
schijning van dit clubblad kunnen leden bezwaren tegen toelating van aspirant-leden aan het bestuur 
kenbaar maken. Het bestuur overweegt vervolgens deze bezwaren bij zijn beslissing omtrent toelating.

NAAM PLAATS

Dhr. J.C.M. Barends WIJCHEN
Mevr. N. Beeckman NINOVE (BELGIË)
Dhr. L.T.R. Boomsma ZEEWOLDE
Mevr. A.M. Buijtink KORTGENE
Mevr. M. Denys HEERS (BELGIË)
Dhr. H. Dool VOORSCHOTEN
Dhr. E.J. van Duijn LEUSDEN
Mevr. M.A.T. Franken PRINSENBEEK
Mevr. A. Goede BAARN
Dhr. R. Goselink BENTELO
Mevr. G.A. Kapma OOSTHEM
Mevr. M. Korevaert SOMMELSDIJK
Mevr. B. Krijgsman TOLLEBEEK
Mevr. E. Krijgsman TOLLEBEEK
Dhr. P.J.W. Lensen VELP
Dhr. F. Linting BURGUM

NAAM PLAATS

Mevr. V.P.D. Meijerink WEERSELO
Mevr. M. Naber BERGSCHENHOEK
Mevr. V. Nollet ROESSELARE (BELGIË)
Mevr. M.J. Overpelt CASTRICUM
Mevr. T. Postma BAARN
Mevr. G.J.B. Rouwhorst AALTEN
Dhr. D.J.J. Rovers BREDA
Dhr. P. Van Roye VELDEGEM (BELGIË)
Dhr. C.P.R. Schot NIEUW-VOSSEMEER
Mevr. J. Schreur ZEEWOLDE
Mevr. G.C.J. Steenmans MAARHEEZE
Dhr. A. van Vliet MAARTENSDIJK
Mevr. M. Vos TILBURG
S. van Wieringen PUTTEN
Mevr. J. van Wijk DELFT
Mevr. A.M. van der Zwaag EMMELOORD

Jack



Volgend nummer:
The Show must go on...“

” Maurits en Eddy op de Crufts 2022




